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ÄÂÀÌÀ ÑÒÓÄÅÍÒÈ ÍÀ ÌÓ – ÏËÅÂÅÍ ÑÀ ÎÒËÈ×ÅÍÈ Â ÍÀÖÈÎÍÀËÍÈß

ÊÎÍÊÓÐÑ „ÑÒÓÄÅÍÒ ÍÀ ÃÎÄÈÍÀÒÀ 2020“ ÏÎÄ ÏÀÒÐÎÍÀÆÀ

ÍÀ ÌÈÍÈÑÒÚÐÀ ÍÀ ÎÁÐÀÇÎÂÀÍÈÅÒÎ

Оценката на студентите, участници в конкурса, е комплексна – успех за
изминалата академична година, научни публикации, участия в
научноизследователскипроекти, в научнифоруми, в студентскипрактикии
спечелени стипендии. Националният приз „Студент на годината" се
учредява в началото на 2006 година по инициатива на делегатите в Общото
събрание на Националното представителство на студентските съвети в
Република България. Конкурсът има мисията да популяризира
постиженията на българските студенти пред българската общественост,
удостоявайки студенти от всички области на висшето образование. Жури в
състав от водещи експерти от всички области на образованието определиха
призьорите в 14 категории, които имат доказани постижения в научната,
културната, спортната и други дейности, свързани с образователния процес
нанационалноимеждународнониво.

Двама студенти на Медицински университет – Плевен
получиха приз по време на 14-то издание на конкурса
„Студент на годината 2020“, организиран ежегодно от
Националното Представителство на студентските съвети в
България. Официалната церемония по награждаване на
победителите се проведе в Софийския университет „Св.
Климент Охридски“ под патронажа на Министъра на
образованиетоинауката г-нКрасимирВълчев.

Материала предостави В. Дукова

В категория „Чуждестранен студент“ приза спечели
Прасида Рай, курс, „Медицина“, англоезично обучение.
Подгласник в категория „Здравеопазване“ стана Радослав
Трифонов, курс, „Медицина“, от Медицински
университет –Плевен.Прасида Рай, който е председател на
Асоциацията на чуждестранните студенти на МУ – Плевен, отправи
следните благодарствени думи след награждаването: „Благодаря на
Студентски съвет – Плевен (специално на Константина Каракадиева,
председател на Студентски съвет) и Медицински университет – Плевен за
подкрепатаиноминацията. Благодарен съмна семейството си, коетомидаде
безусловната силюбовиподкрепа.“

VI

VI

ФАКУЛТЕТ „ОБЩЕСТВЕНО ЗДРАВЕ“ НА МУ – ПЛЕВЕН
ДИПЛОМИРА 134 АБСОЛВЕНТИ С ОНЛАЙН ПРОМОЦИЯ

24 бакалаври и 38 магистри от специалност
„Управлениена здравните грижи”, випуск2020и2021;

30 бакалаври и 18 магистри от специалност
„Медицинска рехабилитация и ерготерапия”, випуск
2020;

16 магистри от специалност „Обществено здраве и
здравенмениджмънт“–випуск2021

На 7 април – Световния ден на здравето, за втора
поредна година поради епидемичната обстановка в
страната, факултет „Обществено здраве“ при
Медицински университет – Плевен проведе онлайн
промоцияна своитедипломанти.
Дипломи тази година получиха 134 дипломанти от

четири специалности на факултет „Обществено
здраве“ – випуск2020и2021.

8 бакалаври от специалност „Опазване и контролна
общественото здраве“, випуск2020;

Деканът на факултет „Обществено здраве“ проф.
д-р Силвия Янкуловска покани всички дипломанти във
Виртуалната стая, която се превърна в тържествена зала
на онлайн промоцията. Те бяха приветствани от декана
и от ректора на Медицинския университет – Плевен с
бъдещи успехи в нелеката им професия. Ректорът на
МУ –Плевен, проф. д-р Славчо Томов, изрази вярата си
в успешното справяне с пандемията в бъдеще, както и в
бъдещите професионални успехи на дипломантите.
Той подчерта трудностите и изпитанията, на които е
подложено обществото, в частност медиците и
здравните специалисти, в пандемичната обстановка.
Проф. д-р Славчо Томов изрази убеждението си, че
въпреки тежките условия, вярва в скорошното справяне
с критичната ситуация и във връщането към
нормалния начин на живот. Той изрази надеждата си,

следва на стр. 3
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че кампанията на СЗО под мотото „Защита,
инвестиция заедно”, чиято цел е да се подчертае
спешната необходимост от инвестиране в здравните
работници, да се осигурятдостойниусловиянаработа,
както и да се гарантират правата им, ще допринесе за
подкрепата, мотивацията и сигурността на здравните
специалисти да осигурят качествени и безопасни
грижи на пациентите. Почитайки паметта на
изгубилите борбата с коронавируса възпитаници на
плевенската Алма матер, колеги и преподаватели,
проф.СлавчоТомов сеобърнакъмдипломантите:
„Скъпи колеги, с вашите знания и умения вие се

превръщате във важна част от бъдещето на нашето
здравеопазване. Във вашите ръце са грижите за
човешкото здраве. Във вас са обърнатиочитена вашите

продължава от стр. 2

Приветствие от името на дипломантите поднесе
ПоляЛамбева-Петкова.

близкиисемейства снадеждаилюбов!Надобърчас!“
Общо 36 (27%) са дипломантите с отличен успех.

Отличницитенадвата випуска са:
От задочното обучение – Поля Ламбева–Петкова от

специалност „Медицинска рехабилитация и
ерготерапия“ (магистърска степен) и Димитринка
Василева от специалност „Управление на здравните
грижи“ (магистърска степен), които завършиха
обучението сисотличен6.00.
От редовното обучение – Денислава Горанова от

специалност „Медицинска рехабилитация и
ерготерапия“ (бакалавърска степен) завърши с успех
многодобър5.95.

КОВИД-19 протича по-тежко при
бременните с гестационен диабет,
хипертония и наднормено тегло, казва
проф. Славчо Томов. 12% е успевае-
мостта при ин витро за жените над 39
години, показват данните на Индекса
на болниците. Трябва ли да се плаща на
всички клиники без оглед на този пока-
зател, защо бременните и родилките
преболедуват по-тежко и дори губят
живота си в резултат на КОВИД-19 и
какви законодателни инициативи
трябва да направят приоритетно
депутатите-лекари в 45-то Народно
събрание, попитахме проф. Славчо
Томов. Той е хирург, акушер-гинеколог и
ректор наМедицинския университет в
Плевен.

– Проф. Томов, в последния
месец една родилка почина от
КОВИД-19, други две се разминаха
на косъм от фаталния край. Как да
си обясним тези тежки състояния
при положение, че те още като
бременни се пазят много повече от
останалите хора?
– Като цяло, честотата наКОВИД

– инфекцията при бременни и
небременни жени не се различава.
Бременността, особено след 28-та
гестационна седмица, е предпостав-
ка за по-тежко протичане на
заболяването. Това се дължидо голя-
ма степеннаособеностите вимунна-
та системанажените в тозипериоди
уязвимостта им от коронавируса. В
по-голяма степен опасността е при
тези от тях, които са развили
гестационен диабет, затлъстяване,

наднормено тегло или повишено
кръвно налягане, свързано с
бременността. Този тип хипертония
се изявява най-вече в последния
триместър преди термина. При тези
обстоятелства рискът от по-тежко
протичане на една КОВИД-
инфекция е много по-голям. В
момента ние се сблъскваме именно с
тозифеномен.

– Как могат да се предпазят
бъдещите майки, ако вече са
развили тези състояния или има
такива, които биха предопредели-
ли едно заболяване с тежко
протичане?
– Най-напред жените трябва да

контролират много стриктно и
добре тези състояния. Разбира се,
това не трябва да става на принципа
на самолечението, а подконтролана
своя наблюдаващ акушер-гинеко-
лог. При необходимост той би ги
насочил и към друг специалист,
ангажиран с контрола на диабета и
кръвното налягане. Освен това,
бъдещите майки трябва да спазват
особено стриктно противоепиде-
мичните мерки. Самите хора от
семейството, от общото домакин-
ство трябва да са по-внимателни в
контактите си извън дома, когато
вкъщи има бременна жена. Всеки
риск, който за тях може да бъде
минимален, може да се окаже
сериозен и дори фатален. Трябва да
се избягва събирането в помещения
на много хора дори сега, когато

интервю с проф. Сл. Томов

– Т о в а е в ъ п р о с ъ т з а
ваксинацията на бременните
пациентки.

мерките бяха разхлабени. Има ли
група от хора, няма как всички да са
стриктни в спазване на мерките.
Винаги ще се намерят и такива,
които все още не признават, че
коронавирусът съществува. Има
още един много важен въпрос,
който трябва да бъде разгледан в
светлинатанаКОВИД-19.

– Кой е този важен въпрос?

– Могат ли и кога да се
ваксинират бъдещите майки?
– Досега няма клинични

проучвания за сигурност и
ефикасност, насочени към това да
бъдат прилагани ваксини и върху
бременни жени. Ние, лекарите,
р а з ч и т а м е е д и н с т в е н о н а
проучвания, направени върху
животински модели, върху плъхове.
Т е с а о с ъ щ е с т в е н и о т
фармац е в тични компании ,
произвеждащи РНК-ваксините. До
момента те показват, че няма
негативен ефект на ваксината нито
върху бременното животно, нито
в ъ р х у п л о д а , н и т о в ъ р х у
новороденото. По-важни са другите
изпитвания. Вече има бременни
жени, които са приложили ваксини
по свое желание. В САЩ има
проучване, в коеточрезнаблюдение
и интервюиране е установено, че до
1 март са обхванати малко над 270

следва на стр. 4
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такива жени. Данните сочат, че
няма опасност от ваксината за
бременните, плода, който носят и
върху новородените. Това са т.нар.
проучвания чрез наблюдение, като
на участничките са давани въпрос-
ници. Те са забременели или след
като са били ваксинирани, или са
изявили желание да се включат,
след като са разбрали, че носят бебе.
Тази група от пациентки не е
голяма, но все пак данните са
обнадеждаващи. Като сложим на
везните риска от заразяване на една
бременна с КОВИД-19 и евентуал-
ния риск от самата ваксина, то този
приинфектиране емногопо-голям.
Тук поставяме на кантара полза-
риск от едно рационално профи-
лактичнодействие.Отмерванетому
показва , че ваксината е за
предпочитане.

– За хиляди двойки с репродук-
тивни проблеми ин витро е един-
ствената надежда, за да се сдобият
с рожба. Според Вас Центърът за
асистирана репродукция не
следва ли вместо на калпак, да
заплаща за успеваемост?
– Аз не съм експерт по ин витро

оплождане. Това е една много
специфична и изключително
сложна област от човешкото
познание днес. Хората, които се
занимават с него, са екипи от
различни сфери на човешкото
познание, които трябва да са много
добре подготвени, за да я работят.
По мое мнение асистираната
репродукция трябва да се извършва
от високо и добре обучени експерти
във високо квалифицирани
лечебни заведения, които са добре
подготвени с материална база и
специалисти.

– Не искам да кажа това. Като не-
експерт в тази област, не желая да
оценявам тяхната дейност. Аз съм
убеден, че всяко едно звено и
структура, които работят ин витро
дават най-доброто от себе си, на
което са способни. Смятам обаче, че
когато се изразходват публични
средства трябва да има добри
критерии, които да подберат онези
заведения , които наистина

– Нима намеквате, че не всички
центрове имат достатъчния
капацитет да правят асистирана
репродукция?

притежават най-добрия потенциал
за това. Може би успеваемостта е
един от критериите, но не мога да
взема категорично страна, тъй като
самият аз не съм специалист в тази
дейност.

– България е една от страните с
висок брой раждания с Цезарево
сечение. Следва ли да има по-
строги рестрикции за намалява-
нето му по избор и какви са
рисковете при него?
– В последните години увеличе-

нието на броя на Цезаревото
сечение „по избор” е твърде голям,
макар и в медицинския стандарт да
не е утвърдена индикация. Няма да
скрия, че когато работихме върху
новия стандарт, който все още не е
приет по една или друга причина,
въз основа на дискусия сред експер-
тите на национално ниво, надделя
мнението, че не трябва да има
Цезарево сечение по желание като
самостоятелна индикация, за да
бъде то извършено.Иманещомного
важно, което бъдещите майки
трябва да знаят и да не забравят.
Казвам го като хирург – няма
оперативна интервенция, която да
не крие своите рискове. То е точно
такава оперативна интервенция и
има своите чисто оперативни
рискове както за самата пациентка, а
в някои случаи и за плода и
новороденото. Не бива с лека ръка
да предприемаме каквато и да била
оперативна интервенция на когото
и да било, пък било то и Цезарево
сечение. Във всички случаи трябва
да се придържаме към индикациите
и показанията за извършването му.
Ако има такива, които са описани и
посочени в стандарта или литерату-
рата, то трябва едва тогава да бъде
извършвано.

– Вече имаме 45-то Народно
събрание с депутати – лекари.
Какво очаквате от парламента в
сферата на здравеопазването и
най-вече от колегите Ви в него?
– Очаквам наистина мъдри

решения. Аз съм убеден, че сега все
още владеят емоциите, настрое-
нията и другинагласи. Категорично
смятам, че в момента в парламента
влязоха много достойни хора от
различни политически партии.
Познавам част от тях. Знам, че те са
експерти в своята област –

медицината, а някои и в сферата на
образованието. Сигурен съм, че ако
надделее мъдростта, експертите ще
покажат най-доброто от себе си, за
да могат медицината и образовани-
ето да имат още по -добри
резултати.

– Хипотетично, ако Вие бяхте
депутат, какви законодателни
инициативи в сферата на здравео-
пазването бихте предприели?
–Неискамдабъдадепутат.

– Не, не. И въображаемо не
искам.

– Досега и в момента успешно
ли се управлява пандемията?

–Да, така е!

– Да. Казвам го като човек, който
е вътре в системата на нещата.

– И с к а т е д а к а ж е т е , ч е
приоритет №1 трябва да бъде
справянето с пандемията?

– Здравеопазването особено днес
и сега в условията на пандемия е
една от най-трудните сфери в
обществено-политическияживотна
нашата страна, но и в целия свят.
Този, който даде правилната
формула да се овладее тази криза,
вероятно ще получи номинация за
Нобелова награда. Всяка една
здравна система има своите
специфични особености и затова
трябва да бъдат направени
поправки, които да съответстват на
нейниямодел. Без да влагамкакъвто
и да било политически нюанс или
оттенък, помня как посрещнахме
коронакризата преди малко повече
от една година. Знам какво бе
направено, както и, че не малка част
от предприетите мерки, стъпки и
действия бяха и са в правилната
посока.Немогат да бъдат обхванати
всички нюанси, защото ние се
учехме и продължаваме да се учим в
д вижение , д а и з уч а в аме и
изследваме този наш „общ враг” –
коронавируса. И пак в движение
трябва да променяме тактиката си,
каквито се явяват терапевтичните
подходикъмнего.

– Опитайте, само въображаемо!

– В такъв случай, ако проф.
Григор Горчев, който е от ПГ на
ГЕРБ с гласовете на избирателите
от Плевен, Ви попита, откъде да
започне законодателно, какво ще
му отговорите?

продължава от стр. 3

следва на стр. 5
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– В рамките на няколко дни
чухме неколкократно, че ще има
Национален оперативен щаб, че
няма да има, и пак ще има. Според
Вас, необходима ли е такава
структура и в такъв формат?

– Как виждате тази структура,

Понякога епо-труднода сепогледне
отстрани. Българските лекари, спе-
циалистите по здравни грижи, анга-
жирани с решаването на пробле-
мите, пред които ни изправя
КОВИД-19, се справят на достойно
високониво.

– Категорично такава структура
трябва да съществува, защото
управляващите органи в сферата на
здравеопазването трябва да имат до
себе си един експертен съвет, който
да обхване всички аспекти на
КОВИД-пандемията, да я анализира
адекватно и да предлага форми и
начини на решения, а принципалът
да реши коя от предложените
стъпкидаприложи.

– Като постоянно действащ съвет
от експерти. Аз не се съмнявам в
потенциала на членовете на този
орган. Смятам, че може да бъде
запазен и сега съществуващият
формат, като бъдат направени
някои промени. Те обаче трябва да
бъдат съобразени с основната цел –
справянето спандемията.

като оперативна за пряко действие
или като експертна?

– Лично аз съм убеден от ползата
във ваксините и съм от първите,
които се ваксинираха. Това са едни
от оръжията, с които можем да
преборим коронакризата, каквито и
версии да развиват и пропагандират
някои. От позицията на ректор
смятам, че можехме да работим по-
д о б р е , а к о им а хм е п о в е ч е

– Според Вас издиша ли
ваксинационният план, каквито
обвинения вече се чуват предвид
на все още слабия интерес към
ваксините в България?

ваксинирани студенти и служители
на медицинския университет.
Сблъсках се обаче с феномена на
нежеланието, какъвто има в цялото
общество, на всички нива и във
всички области, а именно резерви-
раното отношение към ваксините.
Нямадаанализирамкаквисапричи-
ните за това. Какви са причинитеще
кажат анализаторите след години.
Нежеланието обаче е в основата на
забавянето на ваксинационната
програма и ваксинационния план.
Постоянните информации около
някои проблеми при прилагането
на един от препаратите ме накара и
мен, като лекар, да имам по-
резервирано отношение към някои
от ваксините и по-точно към тази на
„АстраЗенека”.

Силвия Николова, кореспондент
на , https://clinica.bg/16630-
Ochakvam-mydri-resheniq-ot-novite-
deputati

Clinica.bg

продължава от стр. 4

МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН
ПРЕДЛАГА НОВА БАКАЛАВЪРСКА СПЕЦИАЛНОСТ –

„АСИСТЕНТ НА ЛЕКАРЯ ПО ДЕНТАЛНА МЕДИЦИНА“

Специалността е обществено
потребна, а предлаганото обучение
във висше медицинско училище се
базира на това, че асистентите на
лекаря по дентална медицина имат
нужда да получат съвременно
к а ч е с т в е н о о б у ч е н и е и
университетско образование, в
съответствие с изискванията на

Тази година Медицински
университет – Плевен разширява
п о р т ф о л и о т о с и с н о в а
бакалавърска специалност към
Медицинския колеж – „Асистент на
лекаря по дентална медицина“ в
професионално направление
„Здравни грижи“. Обучението е по
държавна поръчка, в редовна
форма, за 3 години, 6 учебни
семестъра, последният от които е
преддипломен стаж. Завършилите
придобиват обра зоват елно -
к в а л и ф и к а ц и о н н а с т е п е н
„професионален бакалавър“, като
след дипломирането си могат да
продължат в по-висока степен –
б а к а л а в ъ р и м а г и с т ъ р п о
Управлениена здравните грижи. Н и в о т о н а п о л у ч е н а т а

професионална компетентност ще
позволява мобилност и възможност
за самостоятелна и екипна работа
като асистент в кабинет за първична
с т о м а т о л о г и ч н а п о м ощ , в
диагностично-консултативен
ц ен т ър з а с п еци а ли зир ан а
стоматологична помощ, лечебни
заведения, центрове по дентална

е в р о п е й с к и т е н о р м и и
съвременните изисквания към
практикуването на професията.
Обучението на студентите от
специалност „Асистент на лекаря по
денталнамедицина“щесепровежда
съгласно целите и задачите на
професионалното направление и
съобразно нуждите на страната и
р е г и о н а з а п о д г о т о в к а н а
компетентни и квалифицирани
професионалисти по здравни
грижи, притежаващи необходимите
теоретични знания и практически
умения, способни да отговорят на
динамичните изисквания и
промени в медицинската наука и
практика.

медицина и др. По време на
обучението студентите ще изградят
ум е ни я з а и з в ъ ршв а н е н а
с п е ц иф и ч н и д е й н о с т и о т
професията, бърза адаптация,
поемане на отговорност за работата
си , ще придобият основни
управленчески и комуникативни
умения , морални ценности ,
ж е л а н и е и н а м е р е н и я з а
продължаващо обучение след
дипломиранеидр.
Асистентът на лекаря по

дентална медицина е част от
з д р а в ни я е к ип с ъ с с в о и т е
с п е ц и ф и ч н и з а д а ч и ,
професионална отговорност и
личностни умения. Нивото на
подготовката му ще отговаря на
изискванията на съвременната
наука и практика в денталната
медицина. Ще бъде в синхрон с
нейното непрекъснато развитие,
гаранция за което е академичното
обучение и получената академична
диплома. В своятаработа асистентът
на лекаря по дентална медицинаще

следва на стр. 6
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МУ – ПЛЕВЕН ОТЛАГА ПРИСЪСТВЕНИТЕ

КАНДИДАТСТУДЕНТСКИ ИЗПИТИ ЗА МЕСЕЦ АПРИЛ

продължава от стр. 5

Медицински университет –
Плевен отложи насрочените за
м е с е ц м а р т п р и с ъ с т в е н и
кандидатстудентски изпити за
месецаприл.

Определената за присъствено
явяване дата за двете магистърски
п р о г р а м и „М е д и ц и н а “ и
„Фармация“ беше 2021 г
Новата насрочена дата бе
определена за 18 април (неделя). За
б а к а л а в ър с ки т е про г р ами
присъственият изпит на 28 март се
отложи за 17 април. Срокът за
е л е к т р о н н о п о д а в а н е н а
документите за бакалавърските и
магистърските програми изтече на

27 март .

23.03.2021 г., като талоните за явяване на
изпитите са валидни за новите дати. От
кандидатите , у спешно подали
заявления за явяване, не се изискват
допълнителни действия . Броят
кандидат-студенти,подали заявления за
явяване на изпита на 18 април за
магистърските програми, е по-висок
тази година–775 зрелостници.

За удобство на кандидат-студентите
тази година МУ – Плевен ще проведе
двата конкурса по биология и химия за

„Медицина“ и „Фармация“ в един ден
със съкратена продължителност общо
четири часа, без фиксиране на времето
з а п р е д с т а в я н е п о о т д е лни т е
дисциплини.

–

За прием в десетте бакалавърски
специалности кандидат-студентите
могат да участват в класирането с оценка
от зрелостен изпит и с явяване на една
или повече дати за тест по биология
електронно или присъствено. Висшето
училище предлага през тази кампания

–

повече възможности за явяване на
конкурсните изпити по биология
за бакалавърските специалности.
Изпитите започнаха още през
февруари, като на 27 февруари
тестът се проведе онлайн с 60
кандидати. Предстои още един
онлайн тест по биология за
бакалаври на 03 април, като на 17
април и на 10 юни конкурсът ще е
присъствен.

Медицински университет
Пле в ен пров ежда гъ вк а в а
кандидатстудентска кампания
2021 под мотото „Успяваме
з а е д н о “ , с ъ о б р а з е н а с

динамичната епидемична обстановка в
страната и препоръките на отговорните
институции, с цел ограничаване
разпространението на корона вируса и
осигуряване на пълна безопасност на
кандидат-студентите.

–

Повече информация можете да
намерите на сайта на МУ – Плевен:
http://www.mu-pleven.bg/
index.php/bg/2021/bulgarian-students

Материала предостави В. Дукова

НА 17 АПРИЛ СЕ ПРОВЕДЕ ПЪРВИЯТ
ПРИСЪСТВЕН ТЕСТ ПО БИОЛОГИЯ

ЗА БАКАЛАВЪРСКИТЕ СПЕЦИАЛНОСТИ В МУ – ПЛЕВЕН
На 17 април, събота, от 09:00 до 11:00

ч. се проведе третият кандидат-
студентски изпит на Медицински
университет –Плевен – присъствен тест
по биология за бакалавърските
специалности. Той бе организиран в
учебните зали в сградата на Ректората
на висшето училище при спазване на
всички противоепидемични мерки –
ограничен брой кандидати в залите,
спазване на дистанция, осигурени

предпазни средства и дезинфекция.
Кандидатите трябваше да се явят на
изпита с маски, а пропускането им в
залите сеосъществиот8:00до8:30ч.

Тегленето на варианта на кандидат-
студентския тест по биология за
бакалавърските специалности се
извърши на произволен принцип от
кандидат-студент. Това се случи в
присъствието на председателя на
Комисията за оценяване на конкурсните

работи по биология доц. Милена
Атанасова, на председателя на Техниче-
ската комисия за прием на кандидат-
студентски документи Виржиния
Лазарова, родителиижурналисти.

Тази година голяма част от канди-
датите за бакалавърските специалности
се възползваха от повечето възможности
в кандидатстудентската кампания –

спазва принципите за добра дентална грижа и ще
изпълнява назначенията на лекаря по дентална
медицина. Грижата за пациента е насочена основно
към осигуряване на физически и психологически
комфорт по време на престоя на пациента в лечебното
заведение за дентално-медицинска помощ. Под
ръководството на лекаря по дентална медицина
асистентът извършва трудови, но не преки
самостоятелни дейности, които допринасят за
осигуряване на високо качество на дентално-
медицинскатадейност.

За прием в бакалавърските специалности кандидат-
студентитемогат да участват в класирането с оценка от
зрелостен изпит или с явяване на една или повече дати
на тест по биология електронно или присъствено.
Следващата дата за присъствено явяване на тест по
биология забакалаврие .06.2021г.

–

10
Повече информация за новата специалност и за

прием 2021 на кандидат-студенти можете да намерите
на сайтанаМУ–Плевен.

Материала предостави В. Дукова

следва на стр. 7
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В МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН
СЕ ПРОВЕДОХА ИЗБОРИ ЗА ПРЕДСЕДАТЕЛ

НА СТУДЕНТСКИЯ СЪВЕТ И НА
АСОЦИАЦИЯТА НА ЧУЖДЕСТРАННИТЕ

СТУДЕНТИ МЕДИЦИ В ПЛЕВЕН

НА 18 АПРИЛ ЗА ПЪРВИ ПЪТ В ЕДИН ДЕН СЕ ПРОВЕДЕ ИЗПИТЪТ ПО

БИОЛОГИЯ И ХИМИЯ ЗА МАГИСТЪРСКИТЕ СПЕЦИАЛНОСТИ

НА МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН

избори
Студентски съвет

На 18 април 2021 г., неделя, от
9.00ч, Медицински университет –
Плевен за първи път проведе
присъствен кандидатстудентски
изпит по биология и химия в един
ден за специалностите „Медицина“
и „Фармация“ . Изпитът бе
двукомпонентен със съкратена
продължителност и намален обем –
общочетиричаса, безфиксиранена
времето за представяне по двете
дисциплини. Конкурсът се проведе
в 59 учебни зали, в три сгради –
Ректорат,Учебенкорпусифакултет
„Фармация“ с участието на 180
квестори от висшето училище. Беше
с ъ з д а д е н а н е о б х о д и м а т а

организация за спазване на всички
противоепидемични мерки –
ограничен брой кандидати в залите,
спазване на дистанция, осигурени
предпазнисредстваидезинфекция.
Кандидатите трябваше да се явят

на изпита с предпазни маски, като
заемаха местата си в изпитните зали
от 8.00 до 8.30 ч. Точно в 8.45 ч. в зала
„Асклепий“ на Ректората бяха
изтеглени изпитните варианти по
биология и химия. Това стана в
присъствието на зам.-ректора по
учебната дейност проф. Маргарита
Александрова, председателите на
комисиите за оценяване на
конкурсните работи по биология и Материала предостави В. Дукова

химия – доц. Милена Атанасова и
проф . Анг елина Стоянов а ,
председателя на Техническата
к о м и с и я з а п р и е м н а
кандидатстудентски документи
Виржиния Лазарова, родители и
журналисти.
На конкурсния изпит з а

специалностите „Медицина“ и
„Фармация“ се явиха присъствено
висок брой зрелостници – общо 776.
Те ще имат възможност за още едно
присъствено явяване на изпит на 01
юли 2021 г. с автоматично участие в
класирането с по-високата оценка
побиологияихимия.

На 10 март в МУ – Плевен се състоя присъствено
отчетно-изборно Общо събрание на Студентски съвет.
Председателят, Константина Каракадиева, представи
отчет заизминалиямандат, а след това се пристъпикъм
номиниране и избиране на нов председател.
Претендентите за отговорния пост бяха двама: Румина

Минчева, студентка от 3 курс, факултет „Медицина“ и
Ина Николова, студентка от 4 курс, факултет
„Медицина“. След представянето на мандатните
програми се премина към гласуване. Ина Николова,
която бе подкрепена с 39 гласа, стана новият
председател на Студенския съвет. За председател на

кандидатстване онлайн на предвари-
телните тестове по биология. Друга част
от зрелостниците ще използват
оценката от матурата си по биология в
надпреварата. Няколко са възмож-
ностите на кандидатстудентите за
участие в класирането за специал-
ностите на факултетите „Обществено
здраве“, „Здравни грижи“ и на Меди-
цинския колеж – с оценка от теста по
биология от изпитните сесии – онлайн
или присъствени; със зрелостен изпит
по биология или с оценка от друга
матурапоизбор.

Бакалавърските специалности във
факултет „Здравни грижи“ са
„Медицинска сестра“ и „Акушерка“;
във факултет „Обществено здраве“ –
„Медицинска рехабилитация и
ерготерапия“, „Опазване и контрол на
общественото здраве“ и „Социални

дейности в здравеопазването“, а в
Медицински колеж – „Медицински
лаборант“, „Рентгенов лаборант“,
„ П о м о щ н и к - ф а р м а ц е в т “ и
„Медицинска козметика“. От 2019 г. МУ
– Плевен стартира и прием за
новоразкритата магистратура по
„Медицинска рехабилитация и

Материала предостави В. Дукова

ерготерапия“ в задочна, платена форма
на обуч ение , с л е д з а в ършена
бакалавърска степен. Висшето училище
запазва приема по специалност
„Социални дейности“ в платена форма
наобучение.

Медицински университет Плевен
п р о в е ж д а ц е л о г о д и ш н а
кандидатстудентска кампания под
м о т о т о „ У с п я в а м е з а е д н о “ с
организиране на електронни срещи с
кандидат-студенти и провеждане на
повече изпити, които се редуват в
онлайн и присъствена форма. Всички
присъствени събития са съобразени с
динамичната епидемична обстановка в
страната и препоръките на отговорните
институции, с цел ограничаване
разпространението на коронавируса и
осигуряване на пълна безопасност на
кандидат-студентите

–

.

продължава от стр. 6

следва на стр. 8
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ДО 31 МАРТ ПРОДЪЛЖАВА РЕГИСТРАЦИЯТА ЗА КОНГРЕСXXV
НА БЪЛГАРСКОТО АНАТОМИЧНО ДРУЖЕСТВО

С МЕЖДУНАРОДНО УЧАСТИЕ
В МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН

конгрес БАД

Официалният език на конференцията е английски, припомнят
организаторите.

Впериодаот 28 до 30май2021 г.Медицинскиуниверситет Плевен,
в Телекомуникационния ендоскопски център (ТЕЛЕЦ), ще бъде
организатор и домакин на XXV Конгрес на българското анатомично
дружество с международно участие. Регистрацията за научнияфорум
започнана15декември2020 г. ищепродължидо31март2021 г.

–

Традиционният научен форум се организира на всеки две години,
като домакин на предстоящия конгрес е катедрата по „Анатомия,
хистология, цитология и биология“ на МУ – Плевен. Гост-лектори на
събитието ще бъдат изтъкнати учени от Великобритания, Япония,
Нидерландия и Германия, които са утвърдени в своите области
специалисти.
Участниците ще имат възможност да се изявят с орални

презентации и електронни постери, както присъствено, така и чрез
онлайн връзка. Направленията, в които могат да бъдат подавани
резюмета за участие, са клинична и хирургична анатомия,
анатомични вариации, невроанатомия, антропология и клетъчна
биология. Резюметата трябва да бъдат съобразени с изискванията на
научната комисия, публикувани на сайта на МУ – Плевен:
http://www.mu-pleven.bg/index.php/bg/

Материала предостави В. Дукова

Общото събрание беше избрана Мария Челебиева,
студентка в 3 курс, факултет „Медицина“, а за
председател на Контролния съвет бе избранЦветислав
Петров, студентв4курс,факултет „Фармация“.
Изборите за председател на Асоциацията на

чуждестранните студенти медици в Плевен се проведе
онлайн на 26 март. Номинирани бяха двама студенти –
НайнаМаджидиАсуадКан.С55, 7%гласа вота спечели
Асуад Кан, 6 курс, факултет „Медицина“. За зам.-
председател бе избрана Мишел Д Силва, 5 курс,
факултет „Медицина“, а за председател на
Контролния съвет бе избрана Муназа Кан, 5 курс,
факултет „Медицина“.

'

Още в първия месец след проведените избори се
организираха онлайн събития, към които студентите

проявиха голям интерес. Първата инициатива беше
свързана с лекциите на доц. д-р Милена Карчева,
специалност „Епидемология на инфекциозните
болести“ и д-р Светла Блажева – специалност
„Клинична имунология“ на тема „Да разбием
митовете за ваксините срещу КОВИД-19“. На 08.04 се
проведе друга интересна лекция, свързана със
Световния ден на информираност за аутизма,
отбелязван на 2 април, която изнесе д-р Александър
Тодоров. На 17 април за всички студенти по медицина
(БЕО и АЕО) се проведе уъркшоп на тема „Лесно
тълкуване на спирометричните данни“. Лектор беше
д-р Суджай Шанкер, директор на Департамента по
Обществено здраве, който работи в Tata Central
Hospital,ИзточенБокаро,Индия.

продължава от стр. 7
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Миниинвазивна
система

ЕДИНСТВЕНИЯТ ГАМА НОЖ В БЪЛГАРИЯ –
НОВА ЕРА В ЛЕЧЕНИЕТО НА МОЗЪЧНИ ТУМОРИ

Един много съществен и основен компонент е
наличието на най-съвременен лъчетерапевтичен
комплекс от апаратура, състояща се от Гама нож,
линеен ускорител, 4D скенер, дозиметрично
оборудване, както и обслужващите ги бази данни и
компютърен софтуер за планиране, провеждане и
контрол на качеството на лъчелечение и
радиохирургия на заболявания на цялото тяло и
особено на главния мозък и централната нервна
система.

Какво представлява гама ножът?

За първи път в България, в университетската
болница „Сърце и Мозък” в Плевен е създаден и
функционира комплексен онкологичен център, който
прави възможна съвременната диагностика,
високотехнологичното лечение и дългосрочното
проследяване на най-високо ниво, каквото предлагат
само най-големите онкологични центрове в САЩ и
ЗападнаЕвропа.

Гама нож се използва за лечение на
всички видове тумори в областта на
главата, като най-оптимален ефект се
постига при тези с големина до 3 см. В
рамките на една до пет лечебни процедури
сереализираконцентрираненависокадоза
радиация в областта на туморната тъкан.
Това се извършва с изключителна точност –
от порядъка на една десета от милиметъра,
като тази точност се проверява и
потвърждава всеки ден преди провеждане

„Хирургичната” лъчетерапия, използвана за
лечениенафункционалнианомалииималкимозъчни
тумори, се нарича още стереотактична
радиохирургия (SRS). Leksell Gamma Knife
е исторически първата проектирана и
клинично въведена SRS система в света и
единствената такава платформа, създадена
специално за лечение на мозъчни
заболявания.

Гама нож може да се използва за лечение на
индикации в мозъка, вариращи от много малки
мишенни обеми с размери от няколко милиметра до
такива с размери от няколко сантиметра, включително
в области на мозъка, които не са достъпни чрез
методите на традиционната хирургия или са
разположени в близост до критични зони като
мозъчнияствол, зрителнияилислуховиянервидруги.

Технологията е най-добре адаптираната за
специализирано радиохирургично (РХ) лечение
в областта на мозъка и мозъчните обвивки. РХ
дава отлични резултати при туморите,
разположени в близост до важни мозъчни
центрове.Методът блокира възможността за раз-
множаване на патологичната тъкан чрез
увреждане на жизненоважни структури на
болните клетки. Така те постепенно загиват и
туморът се свива и изчезва, като частично се
замества от съединителна тъкан. По безкръвен
метод и без стандартна хирургична
интервенция се лекуват доброкачествени и
злокачествени тумори в областта на мозъка –
така се избягват разрези и необходимост от

шевове; не се налага премахване на косата; не се
увреждат околни мозъчни структури, отговорни за
слуха, зрението, движението, дишането или
сърдечната дейност; не се налага анестезия на
пациента.
Интегрираната платформа на Гама ножа и

внимателно калибрираните компоненти позволяват
ултра висока прецизност (от порядъка на 0,15 мм),
както и десетки пъти намаляване на количеството
радиациявтялотов сравнение сдругисистеми.

на лечението и се следи постоянно по време на
облъчването.

Кои заболявания могат да бъдат лекувани?



бр. 2/2021
Academia

MEDICA

С ПОРЕДНО ДАРЕНИЕ РОТАРИ КЛУБ ЦЕНТРУМ ПЛЕВЕН

ПРИКЛЮЧИ КАМПАНИЯТА

„ДА СПАСИМ ЧОВЕШКИ ЖИВОТИ В БИТКАТА С COVID-19”

С ПОРЕДНО ДАРЕНИЕ РОТАРИ КЛУБ ЦЕНТРУМ ПЛЕВЕН

ПРИКЛЮЧИ КАМПАНИЯТА

„ДА СПАСИМ ЧОВЕШКИ ЖИВОТИ В БИТКАТА С COVID-19”

ДАРЕНИЯ

На 9 април Ротари клуб Плевен Центрум
направи поредното дарение за Районен център за
трансфузионна хематология – Плевен. На Центъра
бяха предоставени специални донорски столове, като с
тази инициатива приключи кампанията „Да спасим
човешки животи в битката с COVID-19”. Дарението е
последната част от поръчаното и финансирано от
а к ц и я т а о б о р у д в а н е . С д о с т а в к а т а н а
специализираните столове в Сектора за кръвна плазма

Секторът за кръвна плазма в РЦТХ – Плевен
получи оторизация и интензивно работи от 10
декември, като в следващите месеци той бе
дооборудван. Благодарение на кампанията много
хора с коронавирус от Централна Северна България
иматвъзможностда селекуват скръвнаплазма.

на РЦТХ – Плевен приключи успешната кампания на
Ротари клуб Плевен Центрум, която обедини стотици
граждани,фирмииорганизации.

Екипът на доц . Димитър
Харитонов използва авангардна
с и с т е м а з а п е р к у т а н н о
и м п л а н т и р а н е н а
тр ан сп е дикул арн а вин т о в а
стабилизация (оперативна техника
за увеличаване стабилността на
гръбначния стълб чрез винтови
импланти). Този метод елиминира
необходимостта от предварителни
х ир у р г и чни пр оц е д у ри з а
п од г о т о в к а н а с ъщин с к а т а
имплантация. Новата система
п о з в о л я в а з а д а в а н е т о н а
предварително планувана дължина
на винта във водача, прецизно
насочване, позициониране и
фиксиране чрез чупещи се рамена.
Обратна редукция – възстановяване
на нормалната геометрия на
гръбначниястълб, същоевъзможна.
Новата миниинвазивна система

имаредицапредимства за пациента.
Оперативнотополе се състои самоот

четири кожни разреза по-малки от 1 см. По този начин травмата на
подлежащата мускулатура е минимална. На практика няма кръвозагуба.
Съкращава се времетраенето на хирургичната интервенция, значително се
намалява броят на използвания оперативен инструментариум. Модерната
система VIPER PRIME е по-ефективна и разгръща целия потенциал на
съвременната гръбначна хирургия чрез пълна съвместимост с 3D
невронавигация, която в болница „Сърце и Мозък“ се прилага рутинно в
ползанапациентитеотБългарияиБалканите.
Стремежът на доц. Харитонов и екипа му към прилагането на

иновативни технологии и модерни оперативни техники превръщат
неврохирургията на болница „Сърце и Мозък“ във водещ център на
Балканите и подобряват достъпа на пациентите до европейско
здравеопазване на български цени. Предстои клиниката да бъде
лицензирана за референтен и обучителен център на хирурзите от региона
наБалканите.

ЗА ПЪРВИ ПЪТ НА БАЛКАНИТЕ НЕВРОХИРУРЗИТЕ В
УМБАЛ „СЪРЦЕ И МОЗЪК“ – ПЛЕВЕН ИЗПОЛЗВАТ

НОВА АВАНГАРДНА МИНИИНВАЗИВНА
СИСТЕМА ЗА ГРЪБНАЧНА СТАБИЛИЗАЦИЯ
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ОГРОМНА БЛАГОДАРНОСТ КЪМ ДАРИТЕЛИТЕ НА
НОВАТА ВИРУСОЛОГИЧНА ЛАБОРАТОРИЯ

ЗА ИЗСЛЕДВАНЕ НА COVID-19

Благодарност

Ръководството на Медицински университет – Плевен благодари на всички общественици,
организации, фирми, граждани, преподаватели и служители, които продължават да подкрепят
финансово висшето училище в това благородно и полезно за обществото и науката начинание –
изграждане, поддържане и функциониране на новоразкритата Вирусологична лаборатория за
изследване на коронавирус. Наличието на Лаборатория за изследване на в град Плевен е от
съществена важност и значение за справяне с епидемичната обстановка в града и региона, както и за
излизане от извънредното положение в страната. Ректорът, проф. д-р Славчо Томов, изпраща поименни
благодарствени писма на всеки дарител, воден от убеждението, че няма малки и големи дарители, а
безценнижестовенаподкрепаисолидарност.

COVID-19

Проф. д-р Славчо Томов се обърна към академичната общност с думите: „Изправено пред
изпитанието COVID-19, обществото ни демонстрира огромен научен потенциал – от лекари, учители,
учени и специалисти, които с възхитителните си действия се превърнаха в героите на нашето време. В
нашияуниверситет кризата същомобилизираусилиятанапреподавателиистуденти–бързопреминахме
към онлайн обучение, много от нашите студенти се записаха като доброволци в борбата за ограничаване
на епидемията, и не на последно място – изградихме, оборудвахме и вече стартира работа новата
Вирусологичналаборатория заизследваненакоронавирускъмвисшетоучилище.“

От 06 април 2020 г. започна своята дейност новоразкритата Вирусологична лаборатория към
Научноизследователския институт на Медицински университет – Плевен, базирана във Втора клинична
база.

МУ–Плевен благодари на всички, които дариха средства в подкрепа на работещите
високоспециализирани екипи от учени, както и за закупуване на консумативи и дооборудване на новата
Вирусологичналаборатория заизследваненаCOVID-19:

2. д-р Калин Поповски – Народен представител в
44-тоНародносъбраниенаРБългария

4.СтаниславЛюбомировРайков
Фирма „ФифтДигрии“ ООД София –
представляванаотСтаниславРайков

3.ПетяВасилева

1. КрасимирКаракачанов – Заместник министър-
председател по обществения ред и сигурността и
министърнаотбранатанаРБългария

14. ВеселинБалев–ВеселинБалевЕООД–Плевен

7.проф.д-рСлавчоТомов

5. чл.-кор. проф. Григор Горчев – УМБАЛ „Света
Марина“–Плевен

11.ХасанЮсеинов–ЕТ„Идеал“–В.Търново

6. проф.д-рТониВеков

9.ДаниелаКацарска–„ДарисМС“ЕООДСофия
10. ВиолетаАнковаСимеонова

13. Десислава Иванова – Експрес Секюрити –
Плевен

8.ЦветанКръстев – „СИДИ92”ЕООДПлевен

12. Ивайло Нешев – ЕТ „Неш – Ив. Нешев“ –
Плевен

Фирма „Ти Ес Е с Бъл г ария“ ООД –
представляванаотСтаниславРайков

21. проф.МаргаритаАлександрова

24. доц. д-рЗдравкаРадионова

22. проф.д-рАспарухАспарухов

27.ИбрахимПотурлиев
28.ОлегКараджов

20.НезависимсиндикатприМУ–Плевен

31. доц. ГаляЦветановаМаринова

15.СтелаКириловаХристонева

33. доц.МиленаАтанасоваАтанасова–Радева

23. проф.АнгелинаСтоянова

30.АтанаскаНаумоваБожинова

32.ИвоВеселиновРадев

34.СилвияЕвгениеваИванова

29.АнелияЛуканова

35.NinoDelPozzo

25. проф.д-рТашкоДелийски

17. Славина Христанова – Прокурист на МТИ
ООДСофия

26.проф.д-рДобромирДимитров

16 – – –. Стефан Стрнад „Джи Ес Евро България“
София

18.ПМУТалевООДПлевен
19.ПМУПлевенООДПлевен

следва на стр. 12
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37. „Палфингер Продукционс техник България“
ЕООД
38. „Елица–3“ЕООД–Плевен
39. „КОРЕКТКОНСУЛТД13“–РУСЕ
40.МимаЦветановаЗдравкова
41.КалоянРуменовСтойчев

36. Теодора Бисерова Божинова от Плевен –
ученичка, коятодариученическата си стипендия

52. ВСКприНезависимСиндикатнаМУ-Плевен

44.АндрейИлиевПетров

5 1 . П о л Р е д и ф и Ж а н а Г е о р г и е в а
Цървулкова,БалканХарвесЕООД

53.Доц. д-рГенаГрънчарова

46. ЗорницаДекова
47.МарианаВеличковаВеликоваЕнчева -София

49.СветозарПауновСтамболийски

45. ВелинаДукова

43.УЕБРИКАООДПЛЕВЕН

48.МИЗИЯ96АД

50. ФИРМА СИЧИЛСАЛДО С П А КЛОН
БЪЛГАРИЯКЧ

42.ВЕКТОРМООДПЛЕВЕН
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Academia

MEDICAMEDICA

“Academia medica”
предоставя площ за реклама

Медицински университет – Плевен ви предоставя

възможността да се абонирате за 2021 г. за вестник

„ “ на цена от 36.00 лв. с ДДС. Също

така може да рекламирате дейността си или вашите

продукти на атрактивна цена. Вестникът е издание

на университета и се разпространява в региона и

свързаните институции с висшето училище.

Academia medica ул. „Св. Кл. Охридски“ №1

Медицински университет – Плевен

тел: 064 884 181

тел: 064 881 291

За контакти:

факс: 064 801 603

e-mail: Kirilova2007@abv.bg
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68. „СИГМА“ЕООД

72. „АСДС“ООД-Плевен

64. доц.МарияСимеонова

67. доц.НинаИвановаБорисова

70.ЛюбомираАлександроваКалчева–София

74.А1България

62. „РадемаЕлЕООД“Плевен

57. „ИДТранстекст”ООД

60.ВенетаЛюбеноваШопова

65.ДаниелБорисовВасилев

63. доц.ВиолетаЙордановаДанчева

69. „ТОПЛОФИКАЦИЯПЛЕВЕН“ЕАД

71.МарианаВеличковаВеликова-Енчева

73.МедицинскиЦентър„Хера“–София

55. д-рХасанАйсойотРТурция
56.КалинЦветановЦветков

54. „ТехноофисБГ“ЕООДПлевен

59.ПенчоИвановГанев

61.СеленайГирейхан–РТурция

66. доц.КостоВъловМитов

58.ЛайънсКлубПлевенМизия

продължава от стр. 11

Само обединени ще се справим с изпитанието !COVID-19

Материала предостави В. Дукова
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